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Zápis  
z 11. zasedání Akademického senátu UHK dne 22. dubna 2021 

____________________________________________________________ 
 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, doc. Martin Šandera, dr. Mária Hromadová, dr. Jiří Lipovský, 
doc. Václav Bělík, doc. Karel Kouba, dr. Libuše Svobodová, doc. Martin Paleček, dr. Lukáš 
Zábranský, Ing. Lucie Novotná, Mgr. Marcela Turay, Mgr. Matyáš Strnad, Dominik Fišer, Štěpán 
Kubelka, Bc. Dominik Horníček, Bc. Dominik Šípoš, Michal Pajer, Nikola Blahynková, Mgr. Žofia 
Chrienová, Mgr. Dominik Miškář. 
 
Omluveni: dr. Adam Skarka, dr. Jitka Kühnová, Bc. Monika Věříšová. 
 
Hosté: prof. Kamil Kuča, rektor, dr. Leona Stašová, prorektorka, dr. Pavlína Springerová, 
prorektorka, doc. Petra Marešová, prorektorka, prof. Ondřej Krejcar, prorektor, Ing. Aleš Klicnar, 
kvestor, prof. Josef Hynek, děkan FIM, doc. František Vaníček, děkan PdF, doc. Jan Kříž, děkan PřF, 
dr. Jan Prouza, děkan FF a další. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK. Online zasedání zahájila a řídila 
předsedkyně AS UHK doc. Hana Tomášková; oznámila, že AS UHK má aktuálně 23 členů. 
Předsedkyně informovala, že AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 20 členů (KAP 9 a SK 
11 členů).  
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1) Návrh rozpočtu UHK pro rok 2021 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 2022 - 
2023 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 

2) Různé. 
 
V okamžiku hlasování byl počet přítomných členů AS UHK: KAP 9, SK 11, celkem 20. 
 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
Program 11. zasedání AS UHK byl schválen. 
 
 
Bod 1. Návrh rozpočtu UHK pro rok 2021 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 2022 - 
2023 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Prof. Kuča poděkoval všem, kteří se účastnili mnoha jednání k přípravě návrhu rozpočtu, zejména  
kvestorovi a tajemnicím fakult. Rektor sdělil, že rozpočet byl následně představen a vysvětlen 
členům akademického senátu, členům kolegia rektora a projednán s EK AS UHK. Po schválení 
AS UHK bude předložen Správní radě UHK. 
 
Ing. Klicnar představil návrh rozpočtu, na kterém se podíleli a shodli děkani, tajemnice a zástupci 
fakult s vedením univerzity. Kvestor sdílel prezentaci jako doplňující podklad k vysvětlení všech 
položek, uvedl, že se snaží držet strukturu rozpočtu pro příp. porovnání údajů z let minulých. 
Prezentoval vývoj rozpočtovaných prostředků, který je neustále příznivý k VVŠ (fixní část + 
výkonová část + společenské priority + ostatní zdroje); aktuální navýšení rozpočtu je o 10 mil. 
(ve fixní části). Upozorňuje na mírný pokles v ostatních částech, kdy ještě např. není započtena 
motivační část. Vývoj podílu UHK od roku 2017 mírně posiluje a aktuálně se zastavil na 1,7% 
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(nedochází k žádnému krácení). Ing. Klicnar vysvětlil mírnou změnu v návrhu rozpadu rozpočtu 
2021 a sdělil, že převážná část navýšení připadla PdF, která v rámci fixní části roste; nicméně 
všechny fakulty víceméně stagnují, nedošlo k žádné výrazné změně. Kvestor dále okomentoval 
dělení nákladů rektorátních pracovišť - náklady budov, energií a ostatních služeb. Predikce 
nerozpočtovaných nákladů je očekávána v roce 2021 ve výši cca 2,5 mil.; lze je však v průběhu roku 
precizně a postupně přeúčtovávat na fakulty. Vývoj podílu nákladů rektorátu na celkovém rozpočtu 
UHK se ustálil na 40%. Nejzásadnější položkou jsou mzdové náklady, jejichž navýšení o 10% 
schválil i AS UHK. Další výraznou položkou jsou energie. Ing. Klicnar vysvětlil strukturu rozpočtu 
a položek - IP, ukazatel P, GA ČR a TA ČR, které se predikují podle skutečnosti minulého roku. 
Kvestor uvedl, že v rámci střednědobého rozpočtového vývoje se zaměřuje na fixní položky, které 
jsou dány, ale obecně vývoj nelze garantovat. Pandemie ovlivnila zejména vlastní příjmy univerzity 
– snížení úroků na disponibilních účtech, nemožnost pronajímat prostory a konat letní školy, atd. 
Velký problém očekává v příjmech vysokoškolských kolejí, jelikož se negenerují takové výnosy 
z výběru kolejného; loni byl zapojen fond, letos je předložen rozpočet VŠ kolejí vyšší. 
 
Dr. Svobodová potvrdila, že ekonomická komise byla s rozpočtem seznámena a doporučuje AS UHK 
návrh schválit. Další schůzka komise s kvestorem a tajemnicemi je plánovaná na září. Dr. Svobodová 
poděkovala všem za spolupráci. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil Návrh rozpočtu UHK pro rok 2021 a střednědobý rozpočtový výhled pro roky 
2022 – 2023. 
 
Bod 2. Různé. 
 
Nebyl předložen žádný bod.  
 
 
Usnesení z jednání AS UHK: 

1. Byl schválen program 11. zasedání AS UHK.  
2. AS UHK schválil Návrh rozpočtu UHK pro rok 2021 a střednědobý rozpočtový 

výhled pro roky 2022 – 2023. 
 
 

O usnesení hlasovali členové akademického senátu; v okamžiku hlasování byl počet členů AS UHK: 
20.   

Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
Usnesení bylo přijato. 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 2. 6. 2021 
 
 
 
 

V Hradci Králové dne 22. 4. 2021                                                     doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                       předsedkyně AS UHK 


